
 

Pöytäkirja 10/2021  1(39) 

Kaupunginhallitus 
 
Aika 23.11.2021 klo 09:00 - 15:23 
 
Paikka Salon kaupungintalo, kokoustila Tammi, Tehdaskatu 2, 24100 Salo 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 157 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus, pöytäkirjan 

tarkastaminen sekä tiedoksi antaminen kunnan jäsenelle 
4 

§ 158 Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen 5 
§ 159 Vuoden 2022 talousarvio ja toiminnalliset tavoitteet, 

taloussuunnitelma vuosille 2023-2024 sekä investointiohjelma 
2022-2026 

6 

§ 160 Osallistuminen Varsinais-Suomen tulevaisuuden sote-keskus –
ohjelman alueelliseen valtionavustushakuun 

20 

§ 161 Yhteistoimintamenettely, maatalouslomituspalveluiden 
liikkeenluovutus 

23 

§ 162 Kaupunginvaltuuston 15.11.2021 kokouksen täytäntöönpanot 32 
§ 163 Kaupunginhallituksen edustajien raportti lautakuntien ja muiden 

kaupunkiyhteisöjen kokouksista 
34 

§ 164 Lauta- ja johtokuntien pöytäkirjat 35 
§ 165 Viranhaltijapäätökset 36 
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Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
    
Läsnä Nikkanen Saku  puheenjohtaja  
 Nummentalo Juhani 1. varapuheenjohtaja  
 Riski Johanna 2. varapuheenjohtaja  
 Friberg Osmo 3. varapuheenjohtaja  
 Aaltonen Anu jäsen  
 Ahonen-Ojala Leena jäsen  
 Alaranta Johannes jäsen  
 Huittinen Ulla jäsen  
 Härri Anna jäsen Pöytäkirjantarkastaja 
 Lundén Mikko jäsen  
 Olkinuora Antti jäsen pöytäkirjantarkastaja 
 Paassilta Simo jäsen  
 Yli-Jama Anna-Leena jäsen  
 Karhulahti Arttu varajäsen  
 
Poissa Tamminen Heikki 
 Uusitalo Ilkka 
 
Muu Karnisto-Toivonen Saija valtuuston 1. 

varapuheenjohtaja 
poissa 10:20 - 11:07 

 Suonio-Peltosalo Elina valtuuston 2. 
varapuheenjohtaja 

poissa 10:02 - 14:10 

 Haanpää Mirka  asiantuntija  
 Kulmala Maria  asiantuntija  
 Pahta Anneli  asiantuntija  
 Salo Petri H  asiantuntija  
 Salminen Sini   tekninen sihteeri 
 Korhonen Anna-Kristiina  esittelijä  
 Ala-Hannula Laura  pöytäkirjanpitäjä  
 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Tarkastettu pöytäkirja pidetään nähtävillä yleisessä tietoverkossa alkaen 
01.12.2021  

 
Allekirjoitukset 
 
 
 

Saku Nikkanen  Laura Ala-Hannula 
Puheenjohtaja  Pöytäkirjanpitäjä 
 
 
 
Anna Härri   Antti Olkinuora 
Pöytäkirjantarkastaja  Pöytäkirjantarkastaja 

 
 

Tämä pöytäkirja on sähköisen allekirjoitusjärjestelmän ongelmien vuoksi 
allekirjoitettu poikkeuksellisesti käsin. Allekirjoitettu asiakirja on tallennettu 
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sähköisenä Salon kaupungin asianhallintajärjestelmään. Allekirjoituksen 
oikeellisuuden voi todentaa kirjaamosta. 
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Kaupunginhallitus § 157 23.11.2021 

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus, pöytäkirjan tarkastaminen sekä tiedoksi antaminen 
kunnan jäsenelle 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 157 
   
  

Kuntalain 103 §:n mukaan toimielimen kokous on päätösvaltainen, kun 
enemmän kuin puolet jäsenistä on saapuvilla. 
 
Esityslista on lähetetty toimielimen päättämällä tavalla neljä päivää ennen 
kokousta. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan 29.11.2021 ja tarkastettu pöytäkirja julkaistaan 
1.12.2021 kuntalain 140 § mukaisesti kaupungin yleisessä tietoverkossa. 
 

Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Tämän 
kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Anna Härri ja Mikko Lundén. 
 

Päätös Todettiin, että ennen varsinaisen kokouksen alkua hallitus käsitteli muita 
asioita kello 9:00 – 9:19. 
 
Puheenjohtaja toivotti osallistujat tervetulleiksi ja avasi kokouksen kello 
9:19. 
 
Todettiin läsnäolijat. 
 
Mikko Lundénin poissa ollessa päätettiin pöytäkirjantarkastajiksi valita 
jäsenet Anna Härri ja Antti Olkinuora. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen muilta osin. 
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Kaupunginhallitus § 158 23.11.2021 

 
Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 158 
   

 
Toimielimelle on toimitettu kokouksen esityslista. Hallintosäännön 148 §:n 
mukaan asiat käsitellään esityslistan mukaisessa järjestyksessä, ellei 
toimielin muuta päätä. 
 
Hallintosäännön 149 §:n mukaan toimielin voi esittelijän ehdotuksesta tai 
jäsenen ehdotuksesta, jota on kannatettu, ottaa enemmistöpäätöksellä 
käsiteltäväksi asian, jota ei ole mainittu kokouskutsussa. 
 

Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Päätetään käsitellä asiat ennalta jaetun esityslistan mukaisesti. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Kaupunginhallitus § 159 23.11.2021 

 
Vuoden 2022 talousarvio ja toiminnalliset tavoitteet, taloussuunnitelma vuosille 2023-2024 
sekä investointiohjelma 2022-2026 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 159 
3441/02.02.00.01/2021 
 
 
Valmistelija vs. talousjohtaja Maria Kulmala, maria.kulmala@salo.fi, 02 778 4017 

 
Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio ja –suunnitelma on laadittava siten, 
että ne toteuttavat kuntastrategiaa ja edellytykset kunnan tehtävien 
hoitamiseen turvataan. Talousarviossa hyväksytään kunnan ja 
kuntakonsernin toiminnan ja talouden tavoitteet. Talousarvion 
hyväksymisen yhteydessä valtuuston on hyväksyttävä myös 
taloussuunnitelma kolmeksi tai useammaksi vuodeksi. Talousarviovuosi on 
taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi. Taloussuunnitelman on oltava 
tasapainossa tai ylijäämäinen. 
 
Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 16.4.2018 § 48 hyväksynyt Salon 
kaupunkistrategian 2026. Salon kaupunkistrategia 2026 luo kaupungin 
toiminnalle keskeiset linjaukset, jotka toteuttamalla viime vuosien haastava 
taloudellinen ja kaupunkirakennetta koskeva kehitys saadaan myönteiseksi 
ja uutta kasvua tukevaksi. 

 
Kuntalain mukaan strategia tulee tarkistaa vähintään kerran 
valtuustokaudessa. Edellinen kaupunginvaltuusto aloitti strategian 
arvioinnin, ja kesäkuussa valittu uusi kaupunginvaltuusto sekä kaupungin 
viranhaltijat ovat jatkaneet työtä niin, että kaupungin strategiset tavoitteet 
mittareineen päivitettiin talousarvioon. 

 
Kaupungin strategiset tavoitteet on nyt jaettu neljään teemaan: elinvoima, 
palvelut, henkilöstö ja johtaminen sekä talous.  

 
Talousarvio vuodelle 2022 ja taloussuunnitelma vuosille 2023-2024 
pohjautuu kaupunginvaltuuston hyväksymään Salon kaupunkistrategiaan. 
Talousarvion yhteydessä hyväksytään myös merkittävien ja strategisten 
konserniyhteisöjen tavoitteet, jotka on laadittu strategia huomioiden. 
 
Vuoden 2022 talousarvion valmistelua on tehty poikkeuksellisessa ja 
epävarmassa tilanteessa osaksi pitkittyneen koronatilanteen takia, minkä 
lisäksi edessä on kunnille historiallinen muutos, kun vuoden 2023 alusta 
sosiaali- ja terveyspalveluiden sekä pelastustoimen järjestämisvastuu on 
siirtymässä kunnilta hyvinvointialueille. Sote-uudistuksen taloudellisista 
vaikutuksista ei ole vielä varmuutta, mikä vaikeuttaa talouden suunnittelua 
ja tuo epävarmuutta uudistuksen jälkeisiin vuosiin. 
 
Vuoden 2020 tilinpäätöksen mukaan kaupungin taseen ylijäämä on 11,3 
miljoona euroa. Talousarvioesitys vuodelle 2022 ja taloussuunnitelma 
vuosille 2023-2024 on esityslistan liitteenä. 
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Kaupunginhallitus § 159 23.11.2021 

Talousarvion toimintamenot ovat yhteensä 421,3 miljoonaa euroa ja 
toimintatuotot 94,2 miljoonaa euroa. Toimintakate on siten -327,1 
miljoonaa euroa, kun se vuoden 2021 muutetussa talousarviossa on  
-319,7 miljoonaa euroa. 
 
Vuoden 2021 muutettuun talousarvioon verrattuna toimintakulujen kasvua 
on 11 miljoonaa euroa, josta ulkoisten menojen osuus on 6,8 miljoonaa 
euroa. Henkilöstömenot ovat yhteensä 169,2 miljoonaa euroa eli 40 % 
kaikista toimintamenoista. 
 
Talousarvioesityksessä on varauduttu 1,0 % palkankorotuksiin. 
Henkilöstömenot kasvavat 1,5 prosenttia eli 2,4 miljoonaa euroa vuoden 
2021 muutettuun talousarvioon verrattuna.  
 
Palvelujen ostoihin on varattu 191,2 miljoonaa euroa eli 45 % 
kokonaismenoista. Palvelujen ostoista suurin erä on erikoissairaanhoidon 
kustannukset yhteensä 75 miljoonaa euroa. Palvelujen ostot kasvavat 
vuoden 2021 muutettuun talousarvioon verrattuna 4,3 %. 
 
Kunnallisvero on arvioitu kaupunginvaltuuston päättämän veroprosentin 
20,75 pohjalta. Verotuloja arvioidaan kertyvän vuonna 2022 yhteensä 
203,9 miljoonaa euroa. Verotuloista kunnallisveron tuoton arvioidaan 
olevan 177,7 miljoonaa euroa, yhteisöveron 11,8 miljoonaa euroa sekä 
kiinteistöveron 14,4 miljoonaa euroa. 
 
Valtionosuuksien arvioidaan olevan vuonna 2022 yhteensä 130,2 
miljoonaa euroa, missä on lisäystä kuluvan vuoden muutettuun 
talousarvioon verrattuna 7,5 miljoonaa euroa. 
 
Rahoitustuotot ja kulut ovat arvioitu pääsääntöisesti kuluvan vuoden 
tasolle. Vuosikate muodostuu positiiviseksi 6,7 miljoonaa euroa. Poistot on 
arvioitu 16,5 miljoonan euron tasolle. Talousarvio on noin 9,3 miljoonaa 
euroa alijäämäinen. 

 
Lautakunnat ovat esittäneet henkilöstösuunnitelmaan 67 kokonaan uutta  
vakinaista tehtävää. Kaupunginjohtajan talousarvioesityksessä vuodelle 
2022 kokonaan uusia tehtäviä on 50. Pääosa esitetyistä vakinaisista 
tehtävistä on sosiaali- ja terveyspalveluissa ja ne liittyvät muun muassa 
muutoksiin hoitajamitoitusta koskevassa lainsäädännössä ja 
palvelutarpeen kasvuun. 
 
Salon bruttoinvestoinnit vuonna 2022 ovat yhteensä 18,8 miljoonaa euroa, 
kun ne vuoden 2021 muutetussa talousarviossa ovat 25,4 miljoonaa euroa. 
Talousarvioehdotuksen perusteella lainamäärä olisi arvion mukaan 121,6 
miljoonaa euroa eli 2.365 euroa/asukas. Arvio on 
laskettu siten, että siihen on otettu huomioon tilinpäätöksen 2021 
velkamäärä ennuste lisättynä lainojen muutoksilla vuodelle 2022. 
 
Yhteistoimintaelin on käsitellyt vuoden 2022 talousarvioesityksen 
11.11.2021 ja merkinnyt sen tiedoksi. Pääluottamusmiehet jättivät 
talousarvion käsittelyyn kannanoton, joka on kirjattu yhteistoimintaelimen 
pöytäkirjaan, mikä on esityslistan liitteenä. Henkilöstöjaosto on hyväksynyt 
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kokouksessaan 29.10.2021 § 46 henkilöstösuunnitelman 2022 
tehtäväkohtaiset palkat lukuunottamatta ulkopuoliseen rahoitukseen liityviä 
hankkeiden palkkoja, jotka viedään henkilöstöjaoston päätettäväksi 
hankkeiden rahoituksen ja sisällöin selviämisen jälkeen.  
 
Lisäksi talousarvion 2022 valmistelun yhteydessä palvelualueiden 
edellytettiin päivittävän oman toimintansa riskienhallintasuunnitelman. 
Palvelualueiden laatimat riskienhallintasuunnitelmat 
on käsitelty talousarvion yhteydessä lautakunnissa ja niiden kooste on 
esityslistan oheismateriaalina. 
 
Talousarviokirjan liitteenä on myytäväksi ehdotettavat kiinteistöt vuonna 
2022. Liitteeseen on koottu ne kiinteistöt, jotka voidaan asettaa ensi 
vuonna myyntiin. Tarkoituksena on, että samalla kun kaupunginvaltuusto 
hyväksyy talousarvion, hyväksyy se myös nämä myyntiin asetettavat 
kohteet. Kaupunginhallitus päättää myytävän alueen ja / tai rakennuksen 
tarkemmista rajauksista ja muista myyntiehdoista erikseen. 
 

 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 

kaupunginvaltuusto 
 
- hyväksyy vuoden 2022 talousarvion ja toiminnalliset tavoitteet, 
taloussuunnitelman vuosille 2023-2024 sekä investointiohjelman 2022-
2026 ja 
- asettaa myyntiin talousarvion liitteenä olevat kohteet ja valtuuttaa 
kaupunginhallituksen päättämään kiinteistöjen kaupoista ja tarkemmista 
myyntiehdoista. 
 

Päätös Merkittiin, että Mikko Lundén saapui kokoukseen kello 9:36. 
 
Kaupunginhallitus käsitteli talousarvioehdotusta seuraavasti: 

 
Kaupunginvaltuuston tavoitteet 2022 
 
Käytiin keskustelua strategiatyöstä ja tavoitteiden ja mittareiden 
tarkistamisesta. 
 
Elinvoima 
 
1. Elinvoiman lisääminen 

 
 Päätettiin muuttaa mittari 1.1.1 Väestökehitys muotoon Väkiluvun kehitys. 
 

Päätettiin muutta mittari 1.1.2. Muuttoliike muotoon Nettomuutto. 
 
Hyväksyttiin strategiset päämäärät, strategiset tavoitteet ja mittarit muilta 
osin. 
 
2. Mahdollistava infrastruktuuri tukee työpaikkamäärän kasvamista. 
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Hyväksyttiin, strateginen päämärää, tavoitteet ja mittarit. 
 
3. Kaupunki on vahva kumppani yrityksille ja muille toimijoille 
 
Saku Nikkanen esitti, että mittari 3.1.1. Pidetään yllä säännöllisiä 
vuorovaikutuskäytäntöjä Kauppakamarin ja yrittäjäyhdistyksen kanssa 
muutetaan kuulumaan seuraavasti: ”Säännöllinen vuorovaikutus 
elinkeinoelämän (esim. Kauppakamarin ja yrittäjäyhdistyksen) kanssa.” 
Hyväksyttiin ehdotus. 
 
Saku Nikkanen esitti, että muutetaan strateginen tavoite 3.2. Kaupunki 
hyödyntää Salon omia vahvuuksia ja mahdollisuuksia kuulumaan 
seuraavasti ”Hyödynnetään kaupungin elinkeinoelämän vahvuuksia ja 
mahdollisuuksia.” Hyväksyttiin esitys. 
 
Anna Härri esitti, että kohta 3.2. Kaupunki hyödyntää Salon omia 
vahvuuksia ja mahdollisuuksia kuuluisi seuraavasti ”Hyöydynnetään 
kaupungin elinkeinoelämän ja muiden toimijoiden vahvuuksia ja 
mahdollisuuksia.” Hyväksyttiin esitys. 
 
Mittarin 3.2.2. Tunnistettujen kehitysteemojen ympärillä on koko ajan 
käynnissä kehityshankkeita (kiertotalous, akkuklusteri, ruokaketjun toimijat, 
kestävä kehitys, maatalous) osalta Saku Nikkanen esitti, että tavoitteeseen 
lisätään lause ”Hankkeet toteutetaan yhteistyössä Yrityssalon kanssa.” 
Hyväksyttiin esitys. 
 
Johanna Riski esitti, että edellä mainittuun mittariin 3.2.2. lisätään lause  
”joiden tavoitteena on eri elinkeinoalueiden taloudellinen kestävyys ja 
kestävän kehityksen edistäminen” ja poistetaan sulkeissa luetellut eri 
elinkeinoalat. Hyväksyttiin esitys. 
 
Juhani Nummentalo esitti, että Elinvoima-kohdassa mittarina 3.2.1 oleva 
”Salo IoT Campuksen käyttöaste paranee ja toiminta kehittyy 
monipuolisesti” esitys muutetaan muotoon ”Salon IoT Campuksen toiminta 
kehittyy monipuolisesti ja tukee kaupungin työpaikkakehitystä.” 
Hyväksyttiin esitys. 
 
Juhani Nummentalo esitti, että mittariksi kohdassa 3.2.3. otetaan 
”Yrityssalon myöntämät ja hakemat tuet (euromäärä) salolaisille yrityksille.” 
Hyväksyttiin esitys. 
 
Saku Nikkanen esitti strateginen tavoite 3.4.Kaupunki toimii aktiivisesti 
työpaikkojen syntymisen esteiden poistamiseksi. muutetaan muotoon 
”Kaupunki tukee uusien työpaikkojen syntyä sujuvalla toiminnalla.” 
Hyväksyttiin esitys. 
 
Saku Nikkanen esitti, että strateginen päämäärä 4.1.Salosta on selkeä ja 
Salon näköinen mielikuva, jonka kaupunkilaiset voivat kokea omakseen 
muutetaan muotoon: ”Salolla on omiin vahvuuksiin nojaava myönteinen 
maine/imago, jonka kuntalaiset voivat kokea omakseen.” Hyväksyttiin 
esitys. 
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Merkittiin, että Elina-Suonio Peltosalo poistui kokouksesta kello 10:02. 
 
Saku Nikkanen esitti, että kohta 4.1.Salon kaupunki on tunnistanut oman 
mielikuvansa rakennusainekset ja toimii suunnitelmallisesti mielikuvan 
kehittämiseksi muutetaan muotoon ”Tunnistetaan Salon vahvuudet, mitkä 
toimivat kaupungin markkinoinnin perustana.” Hyväksyttiin esitys. 
 
Merkittiin, että Saija Karnisto-Toivonen poistui kokouksesta kello 10:20. 
 
Saku Nikkanen esitti, että kohta 4.1.1. Viestinnän ja markkinoinnin kärjet 
hyväksytty muutetaan muotoon Viestinnän ja markkinoinnin suunnitelmat 
hyväksytty. Hyväksyttiin esitys. 
 
4. Ekologinen kestävyys 
 
Saku Nikkanen esitti, että strateginen päämäärä 5. Ekologinen kestävyys 
muutetaan muotoon ”Ekologinen ja sosiaalinen kestävyys”. Hyväksyttiin 
esitys. 
 
Saku Nikkanen esitti, että kohta 5.1. Kaupunki ottaa elinkeinopoliitikassaan 
huomioon ekologisen kestävyyden muutetaan muotoon ”Kaupunki ottaa 
elinkeinopolitiikassaan ja päätöksenteossaan huomioon sosiaalisen ja 
ekologisen kestävyyden.” Hyväksyttiin esitys. 
 
Juhani Nummentalo esitti että edelliseen kohtaan 5.1. lisätään ”esimerkiksi 
vajaatyökykyisten työllistämisen.” Hyväksyttiin esitys. 
 
Palvelut 
 
Saku Nikkanen esitti, että strateginen tavoite  1.2. Sähköisten asioinnin ja 
digitaalisten palvelujen käytön lisääminen heikentämättä muilla tavoin 
tarjottujen palvelujen saatavuutta kuntalaisille. muutetaan muotoon 
”Sähköisen asioinnin ja digitaalisten palveluiden käytön lisääminen 
heikentämättä kuntalaisen mahdollisuutta saada tarvitsemansa palvelu.” 
Hyväksyttiin esitys. 
 
Hyväksyttiin palvelujen osalta strategiset päämäärät, strategiset tavoitteet 
ja mittarit muilta osin. 
 
Henkilöstö ja johtaminen 
 
Hyväksyttiin henkilöstön ja johtamisen osalta strategiset päämäärät, 
strategiset tavoitteet ja mittarit. 
 
Talous 
 
Hyväksyttiin talouden osalta strategiset päämäärät, strategiset tavoitteet ja 
mittarit. 
 
Kokouksessa pidettiin tauko. Kokous jatkui kello 11:07. Merkittiin, että 
Karnisto-Toivonen palasi kokoukseen tauon jälkeen.  
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Talousarvion sitovuus 
 
Johanna Riski esitti Huittisen kannattamana, että talousarviokirjan sivulle 
30., kohtaan ”talousarvion sitovuus” palautetaan talousarvion sitovuutta 
koskien aiempi lause ”kuitenkin niin, että henkilöstömenoja ei saa käyttää 
muiden menojen katteena ja muita menoja ei saa käyttää 
henkilöstömenojen katteena.” 
 
Keskustelun aikana Johanna Riski veti esityksensä pois. 
 
Päätettiin hyväksyä talousarvion sitovuutta koskeva osio. 
 
Henkilöstösuunnitelma 2022-2025 
 
Kaupunginhallitus 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma kaupunginhallituksen alaisten tehtävien 
osalta. 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelut 
 
Simo Paassilta esitti Ahonen-Ojalan ja Olkinuoran kannattamana, että 
terveyskeskussairaalaan (kustannuspaikka 2132) perustetaan yksi 
erikoislääkärin virka lisää. 
 
Vt. sosiaali- ja terveysjohtaja Anneli Pahta ja vt. terveyspalveluiden johtaja 
Petri Salo saapuivat kokoukseen kello 11:25 tullakseen kuultavaksi 
asiantuntijoina henkilöstösuunnitelman osalta. 
 
Merkittiin, että Karnisto-Toivonen oli poissa kokouksesta kello 11:27-11:31. 
Poissaolon aikana kuultiin Saloa asiantuntijana. 
 
Pahta ja Salo poistuivat kokouksesta kello 11:32. 
 
Äänestys 1. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana oli tehty kannatettu 
muutosesitys, josta oli äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään 
äänestys, jossa pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA; ja Paassillan 
muutosesitystä kannattavat äänestävät EI. 
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Suoritetussa äänestyksessä  
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 6 JAA-ääntä ja 7 EI-ääntä, yhteensä 
13 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että järjestetyn äänestyksen voitti Paassillan 
muutosesitys, ja kaupunginhallitus päätti lisätä henkilöstösuunnitelmaan 
erikoislääkärin viran kustannuspaikalle 2132. 
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Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma terveydenhuollon palvelujen osalta 
muilta osin.  
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma vanhuspalvelujen osalta. 
 
Saku Nikkanen esitti Härrin kannattamana, että asuntoasiamiehen (kp 
2678) viran perustaminen aikaistetaan vuodelle 2022. 
 
Keskustelun aikana Nikkanen veti esityksensä pois. 
 
Saku Nikkanen teki Paassillan, Härrin ja Ahonen-Ojalan kannattamana 
seuraavan ponsiesityksen: ”Asuntoasiamiehen tehtävä valmistellaan 
vuoden 2022 aikana työllisyyspalveluiden yhteyteen. Esitys tuodaan 
erikseen päätettäväksi vuoden 2023 talousarvion käsittelyn yhteydessä.” 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana oli tehty kannatettu 
muutosesitys, josta oli äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään 
äänestys, jossa pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA; ja Nikkasen 
muutosesitystä kannattavat äänestävät EI. 
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Äänestys 2. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 JAA-ääntä ja 9 EI-ääntä, yhteensä 
13 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että järjestetyn äänestyksen voitti Nikkasen 
ponsiesitys, ja kaupunginhallitus päätti hyväksyä esityksen. 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma sosiaalityön palvelujen osalta muilta 
osin. 
 
Sivistyspalvelut 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma varhaiskasvatuspalvelujen osalta. 
 
Mikko Lundén esitti perusopetus- ja nuorisopalvelujen 
henkilöstösuunnitelmaan lisättäväksi kahta Montessori-ohjaukseen 
erikoistuneen opettajan virkaa, kustannusarvio 125 000 euroa. Opetus 
alkaisi syyskuussa 2022.  
 
Juhani Nummentalo teki Fribergin, Nikkasen, Yli-Jaman, Ahonen-Ojalan, 
Aaltosen ja Riskin kannattamana seuraavan ponsiesityksen: ”Selvitetään 
vuoden 2022 aikana mahdollisuudet Montessori-opetuksen aloittamiseen 
Salossa vuoden 2023 aikana.” 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana Lundénin esitys raukesi 
kannattamattomana. 
 
Kaupunginhallitus päätti hyväksyä Nummentalon ponsiesityksen 
yksimielisesti. 
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Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma perusopetuksessa muilta osin. 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma sivistyspalvelujen osalta muilta osin. 
 
 
 
Kaupunkikehityspalvelut 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma kaupunkikehityspalvelujen osalta. 
 
Rakennus- ja ympäristövalvonta 
 
Anna Härri esitti, että lautakunnan esittämä ympäristönsuojelutarkastajan 
tehtävä kustannuspaikalle 7111 palautetaan talousarvioesitykseen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Härrin esitys raukesi kannattamattomana. 
  
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma rakennus- ja ympäristövalvonnan 
osalta. 
 
Liikelaitos Salon Vesi 
 
Saku Nikkanen esitti Fribergin ja Ahonen-Ojalan kannattamana, että 
rakennuttajainsinöörin tehtävä kustannuspaikoilla 8111 ja 8131 
perustetaan vakinaisena. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 
Hyväksyttiin henkilöstösuunnitelma Liikelaitos Salon Veden osalta muilta 
osin. 
 
Todettiin, että henkilöstöjaosto on vahvistanut tehtäväkohtaiset palkat 
lukuunottamatta ulkopuoliseen rahoitukseen liittyviä hankkeiden palkkoja, 
jotka viedään henkilöstöjaoston päätettäväksi hankkeiden rahoituksen ja 
sisällön selviämisen jälkeen. 
 
Kokous keskeytettiin lounastauon ajaksi kello 12:16. 
 
Kokousta jatkettiin kello 12:52. Todettiin läsnäolijat. 
 
Konserniyhtiöt 
 
Salon Vuokratalot Oy 
 
Hyväksyttiin Salon Vuokrataloa koskeva osuus talousarviosta. 
 
Yrityssalo Oy 
 
Anna-Kristiina Korhonen ja Saija Karnisto-Toivonen poistuivat kello 12:52 
Yrityssaloa koskevan osion käsittelyn ajaksi, koska kuuluvat Yrityssalon 
hallitukseen. 
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Hyväksyttiin Yrityssaloa koskeva osuus talousarviosta. 
 
Korhonen ja Karnisto-Toivonen palasivat kokoukseen kello 12:54. 
 
Salon Kaukolämpö Oy 
 
Hyväksyttiin Salon Kaukolämpöä koskeva osuus talousarviosta. 
 
Salon Seudun Koulutuskuntayhtymä 
 
Anna-Leena Yli-Jama poistui kello 12:54 Salon Seudun 
Koulutuskuntayhtymää koskevan osion käsittelyn ajaksi, koska hän on 
SSKKY:n hallituksen jäsen. 
 
Hyväksyttiin Salon Seudun Koulutuskuntayhtymää koskeva osuus 
talousarviosta. 
 
Yli-Jama palasi kokoukseen kello 12:55. 
Salon Iot Park Oy 
 
Hyväksyttiin Salon Iot Park Oy:tä koskeva osuus talousarviosta. 
 
Toiminnalliset ja taloudelliset tavoitteet, toiminnan painopistealueet 
ja perustelut 
 
Tarkastuslautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus päätti tuloslaskelman esityksen mukaisena. 
 
Keskusvaalilautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus päätti tuloslaskelman esityksen mukaisena. 
 
Kaupunginvaltuuston tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus päätti tuloslaskelman esityksen mukaisena. 
 
Kaupunginhallituksen tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus päätti tuloslaskelman esityksen mukaisena. 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelut 
Terveyspalvelut 
 
Saku Nikkanen esitti Paassillan kannattamana että, terveyspalvelujen 
ostopalveluihin varatuista varoista vähennetään summa, joka vastaa 
aiemmin lisättyä terveyskeskuslääkärin palkkakustannuksia 98 000 euroa. 
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä Nikkasen esityksen. 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena muilta 
osin. 
 
Opetuslautakunnan tuloslaskelma 
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Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena. 
 
Opetuslautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena. 
 
Vapaa-ajan lautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena. 
 
Kaupunkikehityslautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena. 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunnan tuloslaskelma 
Kaupunginhallitus hyväksyi toimintakatteen esityksen mukaisena. 
 
Liikelaitos Salon Vesi 
 
Johanna Riski teki Huittisen ja Härrin kannattamana seuraavan 
ponsiesityksen: ”Pidämme tärkeänä, että Toija-Muurla yhdysviemärihanke 
pidetään mukana Liikelaitos Salon Veden investointisuunnitelmassa 
vuosille 2022-2026. Hankkeen valmistelua jatketaan ja se tuodaan 
myöhemmin päätöksentekoon tarkennetulla ajantasaisella 
kustannusarviolla. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi ponsiesityksen yksimielisesti. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi Salon Veden liikeylijäämän esityksen 
mukaisena. 
 
 
Tuloslaskelma perusteluineen ja verorahoitus 
 
Todettiin talousarvion yhteenvedosta toimintatuotot, toimintakulut ja 
toimintakate esityksen mukaisena. 
 
Kaupunginhallitus päätti tuloslaskelmasta verotulot, valtionosuudet ja 
rahoitustuotot- ja kulut esityksen mukaisena.  
 
Todettiin vuosikate, poistot, satunnaiset erät, tilikauden tulos, poistoerojen 
muutos ja tilikauden yli-/alijäämä esityksen mukaisena. 
 
Investointisuunnitelma 2022–2026 
Korvausinvestoinnit 
 
Rakennukset  
Sosiaali- ja terveyspalveluiden hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen mukaisesti. 
 

 Sivistyspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi hankkeet esityksen mukaisesti. 
 
Vapaa-aikapalvelujen hankkeet  
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Johanna Riski esitti Huittisen kannattamana, että jäähallin suunnitteluun 
varattu suunnitteluraha 50 000 euroa siirretään vuodelta 2022 vuodelle 
2023. (projekti numero 9251) 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kannatettu muutosesitys, josta on 
äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään äänestys, jossa 
pohjaehdotusta kannattavat äänestävät JAA, ja Riskin muutosehdotusta 
kannattavat äänestävät EI. 
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Äänestys 3. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 10 JAA-ääntä ja 3 EI-ääntä, 
yhteensä 13 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että järjestetyn äänestyksen voitti pohjaehdotus. 
 
Hyväksyttiin vapaa-aikapalvelujen hankkeet. 
 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi hankkeet esityksen mukaisesti. 
 
Kiinteät rakenteet ja laitteet 
 
Sivistyspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisesti. 
 
Vapaa-aikapalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisesti. 
 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
 
Mikko Lundén esitti, että huonokuntoisten katujen kunnossapitoa 
koskevaan kohtaan 9351 uudelleen päällystämistä koskevan lauseen 
jälkeen lisätään toteamus siitä, että 60 % varatuista määrärahoista 
kohdennetaan keskusta-alueelle ja 40 % kuntakeskuksiin. 
 
Anna Härri esitti, että kohta 9534 Puiden istutus kuntakeskuksiin, 50 000 
euroa otetaan takaisin talousarvioon vuodelle. Strategiassa on tavoitteena 
viihtyvyyden lisääminen keskustaan ja kuntakeskuksiin. Puiden 
istuttaminen on järkevää niin kuntalaisen hyvinvoinnin kuin 
ilmastonmuutoksen ja biodiversiteetin näkökulmastakin. 
 
Antti Olkinuora esitti Fribergin kannattamana , että kohdasta 9426 
(Inkerinkatu – Kirkkokatu -välisten katualueiden saneeraus) poistetaan 
375 000 euroa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Lundénin ja Härrin esitykset raukesivat 
kannattamattomina. 
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Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana oli tehty kannatettu esitys, 
josta oli äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään äänestys, 
jossa pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA; ja Olkinuoran esitystä 
kannattavat äänestävät EI. 
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Äänestys 4. 
 
Järjestetyssä äänestyksessä annettiin 10 JAA-ääntä ja 3 EI-ääntä, 
yhteensä 13 ääntä. Äänestysluettelo on tämän asiakirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että äänestyksen voitti pohjaehdotus. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisesti. 
 
Koneet ja kalusto 
Vapaa-aikapalvelujen hankkeet 
 
Anna Härri esitti, että kohtaan 9673 Taidemuseon näyttelyvalojen 
uusiminen talousarvioon otetaan takaisin 75 000 euroa takaisin vuodelle 
2022. 
 
Merkittiin, että Mikko Lundén poistui kokouksesta kello 13:52. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Härrin esitys raukesi kannattamattomana. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Laajennusinvestoinnit s.131-132 
Tietokoneohjelmistot 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Kiinteät rakenteet ja laitteet 
 
Sivistyspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Vapaa-aikapalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
Koneet ja kalusto 
 
Sivistyspalvelujen hankkeet 
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Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Uusinvestoinnit 
 
Maa- ja vesialueet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Rakennukset 
Sivistyspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Vapaa-ajanpalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Kiinteät rakenteet ja laitteet 
Kaupunkikehityspalvelujen hankkeet 
 
Anna Härri esitti, että 9423 Lumenkaatopaikat vuodelle 2024 varattu 1 100 
000 määräraha aikaistetaan vuodelle 2022. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Härrin esitys raukesi kannattamattomana. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Todettiin, että torin huoltorakennuksen rakentamisen määräraha 
hyväksytty kaupunginvaltuustossa 15.11.2021. 
 
Koneet ja kalusto 
 
Vapaa-ajanpalvelujen hankkeet 
Antti Olkinuora esitti Lundénin kannattamana, että määrärahat kohtaan 
9666, 60 0000 euroa, Prosenttitaide poistetaan. 
 
Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu muutosesitys, josta oli 
äänestettävä. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään äänestys, jossa 
pohjaehdotusta kannattavat äänestävät JAA, ja Olkinuoran 
muutosehdotusta kannattavat äänestävät EI. 
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Äänestys 5. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 10 kpl JAA-ääniä ja 3 kpl EI-ääniä, 
yhteensä 13 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että järjestetyn äänestyksen voitti pohjaesitys. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
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Osakkeet ja osuudet /Arvopaperit 
Kaupunginhallitus hyväksyi investoinnit esityksen mukaisena. 
 
Investointituotot yhteensä 
Kaupunginhallitus päätti investointituotot esityksen mukaisina.  
 
Liikelaitos Salon Veden investoinnit 
Kaupunginhallitus päätti investoinnit esityksen mukaisina. 
 
Rahoituslaskelma perusteluineen 
 
Todettiin toiminnan ja investointien rahavirta esityksen mukaisena. 
 
Päätettiin antolainauksen muutokset esityksen mukaisina. 
 
Päätettiin lainakannan muutokset ja lainanottovaltuus esityksen mukaisina. 
 
Todettiin rahoituksen rahavirta ja rahavarojen muutos esityksen mukaisina. 
 
Sisäisten tukipalvelujen kustannusten kohdistaminen 
Kaupunginhallitus päätti kohdistamisen esityksen mukaisena. 
 
Elina Suonio-Peltosalo palasi kokoukseen 14:10. 
 
Myynnissä olevat ja myytäväksi ehdotettavat kiinteistöt vuonna 2022 
Päätettiin kiinteistöistä ehdotuksen mukaisesti. 
 
Kokouksessa pidettiin tauko 14:25 -14:30. 
 
Maria Kulmala, Mirka Haanpää,Sini Salminen poistuivat kokouksesta kello 
14:25. 
 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Liitteet 
 Liite [1] Talousarvio vuodelle 2022, 

yhteistoimintaelin 11.11.2021 § 6 
 Liite [2] Äänestysluettelo kaupunginhallitus 

23.11.2021 § 159 
 Liite [3] Talousarvio vuodelle 2022, 

Kaupunginhallituksen ehdotus 
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Osallistuminen Varsinais-Suomen tulevaisuuden sote-keskus –ohjelman alueelliseen 
valtionavustushakuun 
 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 10.11.2021 § 65 
 
 
Valmistelija vt. sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja Anneli Pahta, 

anneli.pahta@salo.fi, puh. 044 778 6000 
 

 Pääministeri Sanna Marinin hallituksen sote-uudistuksessa tavoitteena on 
vahvistaa perustason palveluja sekä siirtää painopistettä ehkäisevään 
työhön. Tavoitteen saavuttamista tukemaan on sosiaali- ja 
terveysministeriö käynnistänyt Tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskus -
ohjelman, jota toteutetaan vuosina 2020-2023.  

 
Tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskus -ohjelmassa kehitetään sekä 
perustason sosiaalipalveluja että terveyspalveluja. Ohjelmalla on viisi 
tavoitetta:  
1. Palveluiden yhdenvertaisen saatavuuden, oikea-aikaisuuden ja 
jatkuvuuden parantaminen  
2. Toiminnan painotuksen siirtäminen raskaista palveluista ehkäisevään ja 
ennakoivaan työhön  
3. Palveluiden laadun ja vaikuttavuuden parantaminen  
4. Palveluiden monialaisuuden ja yhteentoimivuuden varmistaminen  
5. Kustannusten nousun hillitseminen  
 
Ohjelman toteuttamista tuetaan sosiaali- ja terveysministeriön 
valtionavustuksilla vuosina 2020–2023. Valtionavustukset suunnataan 
tulevilla hyvinvointialueilla sijaitsevien kuntien ja kuntayhtymien yhteiseen 
perusterveydenhuollon ja sosiaalihuollon kehittämisen 
hankekokonaisuuteen.  
 
Ensimmäisen vaiheen valtionavustuspäätöksissä (käytettävissä vuosina 
2020–2022) myönnettiin Varsinais-Suomen alueelle rahoitusta 5 550 386 
euroa. Hankkeen ensimmäisessä vaiheessa hankkeeseen ovat 
osallistuneet kaikki Varsinais-Suomen kunnat sekä Varsinais-Suomen 
sairaanhoitopiiri ja Varsinais-Suomen erityishuoltopiirin kuntayhtymä. 
Hankkeen hallinnoijana toimii Turun kaupunki.  
 
Tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskusohjelmaa on jatkettu täydentävällä 
valtionavustushaulla, joka on suunnattu niille hankkeille, joille on 
myönnetty ensimmäisen vaiheen rahoitusta. Avustuksella täydennetään, 
syvennetään, laajennetaan ja jatketaan käynnissä olevia 
hankekokonaisuuksia kunkin hyvinvointialueen tilanteen mukaisesti.  
Täydentävässä valtionavustushaussa painotetaan erityisesti palvelujen 
saatavuutta edistäviä toimia.  
 
Täydentävässä haussa rahoituksen enimmäismäärä on 141 miljoonaa 
euroa ja se on käytettävissä vuoden 2023 loppuun asti. Täydentävä 
avustus voidaan myöntää vain hakijoille, jotka hallinnoivat vuonna 2020 
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myönnettyä Tulevaisuuden sosiaali- ja terveyskeskus -ohjelman mukaista 
valtionavustusta. Valtionavustus maakunnan hankekokonaisuudelle 
myönnetään täysimääräisenä hankkeen valtionavustukseen oikeuttaviin 
kustannuksiin. Osallistuvilta kunnilta ja kuntayhtymiltä ei edellytetä 
omarahoitusosuutta. Valtioavustus maksetaan arvonlisäverottomista 
kustannuksista. Vuoden 2021 täydennyshaussa VarsinaisSuomelle 
hakemuksesta maksettava hankerahoitus on väestöosuuden mukaisesti 
enintään 11 181 000 euroa.  
 
Varsinais-Suomen kunnat ja sote-kuntayhtymät ovat laatineet yhteistyössä 
Varsinais-Suomen Tulevaisuuden sote-keskushankkeelle täydentävän 
hankehakemuksen. Hankkeen ensimmäisessä vaiheessa on keskitytty 
ennaltaehkäisevään työhön, peruspalvelujen saatavuuden parantamiseen 
sekä palvelujen oikea-aikaisuuden ja vaikuttavuuden kohentamiseen. 
Käytännön kehittämiskohteina ovat olleet maakunnallinen digiklinikka, 
henkilökohtainen asiakasohjauspalvelu, perhekeskuksen kehittäminen, 
lasten ja nuorten matalan kynnyksen mielenterveys- ja päihdepalvelujen 
kehittäminen sekä hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen.  
 
Täydennyshaun myötä näitä kokonaisuuksia täydennetään ja laajennetaan 
ja lisäksi kokonaisuutta täydennetään sosiaalihuollon ja ikäihmisten 
palvelujen kehittämisen osahankkeilla. Lisäksi täydennyshaussa on 
keskitytty ensimmäisen vaiheen kehittämiskohteiden lisäksi ammattilaisten 
välisen yhteistyön lisäämiseen, alueellisten yhtenäisten palvelujen 
kehittämiseen sekä hoidon saatavuuden parantamiseen.  
 
Täydennyshaun hakemuksessa käytännön kehittämiskohteita 
osakokonaisuuksittain ovat:  
1. Hoidon saatavuuden parantaminen  
2. Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen  
3. Lasten, nuorten ja perheiden palvelujen kehittäminen  
4. Mielenterveys- ja päihdetyön kehittäminen  
5. Sosiaalipalvelujen kehittäminen  
6. Ikäihmisten palvelujen kehittäminen  
 
Valtionavustusta haetaan yhteensä 11 181 000 euroa. Koska 
hankerahoitus kattaa 100 prosenttisesti valtionapuun oikeutetut 
kustannukset, ei kunnille muodostu maksettavaksi hankkeen 
omavastuuosuuksia.  
 
Kuntia ja sote-kuntayhtymiä pyydetään päivittämään osallistumisensa 
hankkeeseen liitteissä esitettyjen suunnitelmien mukaisesti. Kuntien 
päätökset hankkeeseen osallistumisesta pyydetään toimittamaan 
sähköisesti 23.11.2021 mennessä osoitteeseen:  
turun.kaupunki@turku.fi sekä tiedoksi hankejohtaja Pia Kirjoselle, 
pia.kirjonen@turku.fi 

 
 
 
Esittelijä Vt. Sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja 
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Päätösehdotus Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
Salon kaupunki osallistuu Varsinais-Suomen tulevaisuuden sote-keskus -
hankkeeseen liitteissä esitettyjen suunnitelmien mukaisesti. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan tämän asian osalta heti kokouksessa. 
 

Päätös Sosiaali- ja terveyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta heti kokouksessa. 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 160 
4805/00.01.05.02/2021 
 
 
 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää, että Salon kaupunki osallistuu Varsinais-

Suomen tulevaisuuden sote-keskus -hankkeeseen päätöshistoriassa ja 
asian liitteissä esitettyjen suunnitelmien mukaisesti. 
 
Kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta jo 
kokouksessa. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta jo kokouksessa. 

 
Tiedoksianto Turun kaupunki 
 hankejohtaja Pia Kirjonen, Turun kaupunki 
 
Liitteet 
 Liite [4] Hakuilmoitus, 2. haku, Tulevaisuuden 

sotekeskus 
 Liite [5] Hankesuunnitelma, Varsinais-Suomen 

Tulevaisuuden sotekeskushanke 
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Yhteistoimintamenettely, maatalouslomituspalveluiden liikkeenluovutus 
 
2360/00.04.01/2019 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2020 § 34 
  
 

Valmistelijat: vs. hallintojohtaja Mikko Heiskanen, 
mikko.heiskanen@salo.fi, p. 044 778 2044 ja rakennus- ja 
ympäristövalvonnan johtaja Janne Ranki, janne.ranki@salo.fi, 044 778 
2300. 
 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos (Mela) on lähettänyt kunnille kirjeen 
16.12.2019, jossa se viittaa aiemmin 3.7.2019 lähettämäänsä tiedusteluun 
kiinnostuksesta lomituspalvelujen toimeksiantosopimuksen alueen 
laajentamiseen. Melan kirje kuuluu seuraavasti: 
 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos (Mela) teki aiemmin tänä vuonna kyselyn 
lomituksen toimeksiantosopimuksen tehneille kunnille niiden 
kiinnostuksesta laajemman lomitusalueen hoitamiseen mahdollisten 
paikallisyksiköiden yhdistämisten johdosta. Kyselyn taustalla on 
lomituspalveluihin oikeutettujen maatalousyrittäjien määrän väheneminen 
kotieläintuotannon voimakkaan rakennekehityksen seurauksena ja sitä 
kautta tarve yhdistää nykyisiä lomituksen paikallisyksiköitä suuremmiksi 
kokonaisuuksiksi lomituspalvelujen toiminnan turvaamiseksi ja 
laadukkaiden palvelujen varmistamiseksi.  
 
Melan kyselyyn vastasi 39 kuntaa 41 toimeksiantosopimuksen tehneestä 
kunnasta.  
 
Kiitämme kaikkia kyselyymme vastanneita.  
Tulosten mukaan pääosa kunnista (34 kuntaa) on kiinnostunut 
laajentamaan lomituspalveluiden toiminta-aluettaan. Näistä neljä katsoi, 
että oikea aika laajentumiselle on vasta myöhemmin, kun hallituksen 
suunnitelmat lomituspalvelujen osalta ovat selvillä. Neljä kuntaa esitti 
laajentumisen reunaehdoksi hallintokustannusten nykyistä 
suuremman/täyden kompensaation. Viidessä kunnassa ei ole halukkuutta 
alueen laajentamiseen.   
 
Kunnat nostivat vastauksissaan esiin, että suuremmissa yksiköissä 
pystyttäisiin paremmin turvaamaan riittävät resurssit hallinnossa ja 
sijaisjärjestelyissä, kouluttamaan henkilökuntaa ja kehittämään toimintaa. 
Suuremman yksikön uskotaan turvaavan paremmin laadukkaat palvelut ja 
olevan myös vetovoimaisempi työpaikka lomittajille. Lomituspalvelut 
koetaan kunnissa tärkeänä osana maatalousyrittäjien sosiaaliturvaa ja 
erityisesti maaseutumaisten kuntien/kaupunkien toimintastrategiaan hyvin 
sopivina.  
 
Melan tavoitteena on suunnitella vuoden 2020 aikana tuleva 
lomitusalueiden rakenne tulevaisuuden tarpeet huomioon ottaen. Mela 
katsoo, että toiminnan turvaamiseksi paikallisyksiköiden on minimissään 
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tuotettava keskimäärin 40 000 - 50 000 lomituspäivää (erityissyistä tästä 
voidaan poiketa). Yksiköt voivat olla myös huomattavasti tätä suurempia.  
 
Mela ottaa suunnittelussa huomioon kuntien näkemykset 
tarkoituksenmukaisten alueiden muodostamiseksi. Saimme kyselyssämme 
myös jonkin verran konkreettisia ehdotuksia uusista lomituspalvelualueista, 
mutta halutessanne teillä on mahdollisuus tehdä tarkentava ehdotus Melan 
tavoitteeksi asettama lomituspäivien minimimäärä huomioon ottaen 
(liitteenä on arvio lomituspäivien määrästä paikallisyksiköittäin vuoden 
2019 lopussa). Yhteistyö kuntien välillä on toivottavaa jo toiminnan 
suunnitteluvaiheessa. Pyydämme mahdollisia ehdotuksianne 31.1.2020 
mennessä sähköpostilla osoitteeseen paivi.wallin@mela.fi. 
 
Useiden kuntien pyynnöstä Mela on antanut lisäaikaa kirjeeseen 
vastaamiseen 7.2.2020 saakka. 
 
Melan lähettämää kirjettä on käsitelty MTK-Varsinais-Suomen toimistossa 
pidetyssä kokouksessa 7.1.2020. MTK:n johtokunta on päätynyt 13.1.2020 
ehdottamaan lomituksen hallintoalueeksi laajempaa aluetta, mihin kuuluvat 
lomitusyksiköistä Salo, Pöytyä, Vehmaa ja Honkajoki sekä lisäksi Someron 
kaupunki. Alue kattaa Varsinais-Suomen ja Satakunnan maakuntien alueet 
sekä Salon yksikön kautta Länsi-Uudenmaan. Yksikkö hoitaa myös 
ruotsinkielisen Turunmaan ja Länsi-Uudenmaan rannikon.  
 
Vehmaan kunnanhallituksen kanta kokouksessa 13.1.2020 on ollut, että 
maatalouslomituksen hallintoalueeksi muodostetaan Vehmaan, Salon, 
Someron, Pöytyän ja Honkajoen muodostama hallintoalue. 
 
Pöytyän kunnanhallitus on kokouksessa 20.1.2020 puoltanut ajatusta 
suuremmasta yksiköstä, joka voisi olla esim. Vehmaan yksikkö. 
 
Salon kaupunginhallitus on päätöksessään 2.9.2019 katsonut, että  
on perusteltua ilmoittaa Melalle alustavasta kiinnostuksesta Salon 
lomituspalvelualueen mahdolliseen laajentamiseen. Laajentamisen 
edellytyksenä tulee olla, että valtion rahoitus kattaa Salon yksikön 
resurssien lisäämisen. Salon yksikön laajentamien on perusteltua myös 
siitä näkökulmasta, että palvelujen keskittäminen maakunnan 
kakkoskaupunkiin on luonteva suuntaus. 
 
Salon yksikkö on tehnyt pitkäjänteisesti yhteistyötä Pöytyän ja Vehmaan 
yksiköiden kanssa, joten luonnollinen laajenemissuunta olisi näihin 
yksiköihin. Maakuntaa varten on tehty yhteistyössä valmistelutyötä, joka ei 
ollut turhaa. Palveluyksiköiden sijoituspaikkoja pitää harkita tarkkaan 
kaikkien osapuolten edut huomioon ottaen. 
 
 
Kaupunginjohtaja: 
 
Salo ehdottaa lomituksen hallintoalueeksi laajempaa aluetta, mihin 
kuuluvat lomitusyksiköistä Salo, Pöytyä, Vehmaa ja Honkajoki sekä lisäksi 
Someron kaupunki. Alue kattaa Varsinais-Suomen ja Satakunnan 
maakuntien alueet sekä Salon yksikön kautta Länsi-Uudenmaan. Alueen 
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hallinto tulee keskittää Saloon. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan tämän asian osalta heti kokouksessa. 
 
Päätös: 
 
Kaupunginjohtaja muutti esitystään kokouksessa seuraavasti: Salo 
ehdottaa lomituksen hallintoalueeksi laajempaa aluetta, mihin kuuluvat 
lomitusyksiköistä Salo, Pöytyä, Vehmaa ja Honkajoki sekä lisäksi Someron 
kaupunki. Alue kattaa Varsinais-Suomen ja Satakunnan maakuntien alueet 
sekä Salon yksikön kautta Länsi-Uudenmaan. Alueen hallinto tulee 
keskittää Saloon. Laajentamisen edellytyksenä on, että valtion rahoitus 
kattaa Salon yksikön resurssien lisäämisen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 
 
 
 
 

Rakennus- ja ympäristölautakunta 07.10.2020 § 140 
  
 

Valmistelija: rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Janne Ranki, 
janne.ranki@salo.fi, 02 778 2300, lomituspalvelupäällikkö Elina Suominen, 
elina.suominen@salo.fi, 044 778 7102 
 
Salon maatalouslomituspalvelut on siirtynyt 1.4.2020 tehdyn 
organisaatiouudistuksen yhteydessä hallintopalveluista rakennus- ja 
ympäristövalvonnan organisaatioon.  
 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos Mela on aikaisemmin tiedustellut 
lomituspalvelualuetta hallinnoivilta kunnilta ja kaupungeilta niiden kantaa 
lomituspalvelualueen laajentamiseen ja suurempien hallinnoivien 
yksiköiden muodostamiseen. Salon kaupunginhallitus on käsitellyt asiaa 
kokouksissaan 2.9.2019 § 323 ja 3.2.2020 § 34.  
 
Lomituksen hallintoalueen yhdistämiseen liittyen on käyty alustava 
neuvottelu Varsinais-Suomen alueen lomituksen paikallisyksiköiden Salon, 
Vehmaan ja Pöytyän kanssa 12.6.2020. Neuvottelussa oli mukana myös 
Melan johtaja Päivi Wallin sekä Sysmän paikallisyksikköön kuuluva 
Someron kaupunki. 
 
Vehmaan kunnanhallitus on käsitellyt Melan tiedustelua uudelleen 
kokouksessaan 29.6.2020 199 §:ssä, jonka päätös kuuluu seuraavasti:  
 
”Vehmaan kunnanhallitus uudistaa aiemmat päätöksensä 
lomituspalvelujen toimeksiantosopimuksen alueen laajentamiseen 
(kunnanhallitus 26.8.2019, 247 §) ja että maatalouslomituksen 
hallintoalueeksi muodostetaan Vehmaan, Salon, Someron, Pöytyän ja 
Honkajoen muodostama hallintoalue (kunnanhallitus 13.1.2020,14 §). 
Mikäli maatalousyrittäjien eläkelaitos päättää laajentaa 
maatalouslomituksen hallintoaluetta em. tavalla, on Vehmaan kunta valmis 
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hoitamaan ko. alueen hallinnon päätoimipisteenä Vehmaa. Vehmaan kunta 
on valmis tarvittaessa vuokraamaan tiloja palvelupisteille Salosta ja 
Pöytyältä.” 
 
Myös Pöytyän kunnanhallitus on käsitellyt Melan tiedustelua uudelleen 
kokouksessaan 10.8.2020 229 §:ssä, jonka päätös kuuluu seuraavasti:  
 
”Pöytyän kunnanhallitus puoltaa maatalouslomitushallintoalueen 
laajentamista. Pöytyän kunnanhallitus esittää Salon kaupungille, että 
Pöytyä ja Salo käynnistäisivät viralliset neuvottelut maatalouslomituksen 
hallintoalueiden yhdistämisestä. Yhdistyminen Salon ja Pöytyän 
paikallisyksiköiden välillä voisi tapahtua hyvinkin nopealla aikataululla jopa 
01.01.2021.” 
 
 
Nykyisen hallitusohjelman mukaan lomituslainsäädäntö uudistetaan. 
Uudistuksen yhtenä osana tarkastellaan maatalouslomituksen nykyistä 
hallintoa ja selvitetään sille vaihtoehtoisten hallintomallien toimivuutta ja 
tarvittaessa uudistetaan hallintoa. 
 
Sosiaali- ja terveysministeriö (STM) on asettanut päätöksellään 4.9.2020 
työryhmän tarkastelemaan maatalouslomituksen hallintomalleja. 
Työryhmän toimikausi on 7.9.2020 – 26.3.2021. 
 
Työryhmän tehtävänä on tarkastella maatalouslomituksen nykyistä 
hallintoa ja selvittää sille vaihtoehtoisia hallintomalleja. Työryhmä analysoi 
ja kirjaa ylös eri hallintomallien piirteitä, haasteita ja mahdollisuuksia 
maatalouslomituksen sujuvan toiminnan näkökulmasta. Työryhmällä on 
pysyviä asiantuntijoita ja lisäksi työryhmä kerää tietoa kuulemalla muita 
asiantuntijoita muun muassa työpajoissa. Tarkastelun päätteeksi työryhmä 
suosittelee tarkoituksenmukaisimpia hallintomalleja jatkovalmisteluun 
ottaen työssään huomioon maakuntien tehtäviä koskevat linjaukset. 
Työryhmän työ tukee osaltaan lomituslainsäädännön uudistusta. 
 
Kokouksen oheisaineistona on Melan kirje 16.12.2019, Vehmaan 
kunnanhallituksen pöytäkirjaote 29.6.2020 199 § ja Pöytyän 
kunnanhallituksen pöytäkirjaote 10.8.2020 229 §. 
 
Rakennus- ja ympäristövalvonnan kannanotto 
 
Salon kaupunki suhtautuu myönteisesti Salon yksikön 
lomituspalvelualueen laajentamiseen. Salo ehdottaa lomituksen 
hallintoalueeksi laajempaa aluetta, johon kuuluvat lomitusyksiköistä Salo, 
Pöytyä, Vehmaa ja Honkajoki sekä lisäksi Someron kaupunki. Alue kattaa 
Varsinais-Suomen ja Satakunnan maakuntien alueet sekä Salon yksikön 
kautta Länsi-Uudenmaan. Muodostettavan uuden laajemman 
lomituspalvelualueen hallinto tulisi säilyttää Salossa. Laajentamisen 
edellytyksenä on, että valtion rahoitus kattaa Salon yksikön resurssien 
lisäämisen. 
 
Palveluyksiköiden sijoituspaikkoja pitää  harkita tarkkaan kaikkien 
osapuolten edut huomioon ottaen. 
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Yhdistymistä koskevan päätöksenteon jatkovalmistelussa tulee 
mahdollisuuksien mukaan huomioida STM:n työryhmän suositukset.  
 
Salon lomituspalveluissa panostetaan uuden organisaation myötä vahvasti 
kaupungin strategiajohtamisen parempaan jalkauttamiseen yksikköön. 
Aktiivista yrittäjyyttä korostavalla painopistealueella tavoitellaan entistä 
laadukkaampaa asiakaspalvelua.  
 
 
Rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja: 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta päättää antaa valmistelun mukaisen 
kannanoton ja lähettää sen edelleen kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi. 
 
Päätös: 
 
Merkittiin, että kaupunginlakimies Antti Mäkelä poistui tämän asian 
käsittelyn jälkeen. 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta hyväksyi esittelijän päätösehdotuksen. 
 

Kaupunginhallitus 26.10.2020 § 409 
  
 

Vt. kaupunginjohtaja: 
 
Kaupunginhallitus päättää antaa Maatalousyrittäjien eläkelaitos Melalle 
valmistelun mukaisen kannanoton. 
 
Päätös: 
 
Ulla Huittinen esitti Yli-Jaman, Suonio-Peltosalon, Nyyssösen ja Karnisto-
Toivosen kannattamana, että lisäksi Salon kaupunginhallitus päättää 
esittää Pöytyän kunnalle, että Salo ja Pöytyä käynnistävät viralliset 
neuvottelut maatalouslomituksen hallintoalueiden yhdistämiseksi 
välittömästi; tavoitteena yhdistyminen 1.1.2021 alkaen. Salo sitoutuu 
kiinnittämään huomiota ruotsinkielisten palveluiden saatavuuteen nykyistä 
paremmin. 
 
Hyväksyttiin Huittisen lisäys yksimielisesti. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 

Rakennus- ja ympäristölautakunta 27.01.2021 § 10 
  
 

Valmistelija: rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Janne Ranki, 
janne.ranki@salo.fi, 02 778 2300 
 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos (Mela) on ilmoittanut 22.12.2020 päivätyllä 
kirjeellä irtisanovansa Melan ja Salon kaupungin välillä 28.11.2012 
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solmitun maatalousyrittäjien lomituspalveluissa ja turkistuottajien 
lomituspalveluista annetussa laissa tarkoitetun toimeksiantosopimuksen 
päättymään vuoden 2021 loppuun. 
 
Ilmoituksessa perustellaan päätöstä seuraavasti: 
 
"Mela on päättänyt yhdistää Varsinais-Suomeen sijoittuvat nykyiset kolme 
paikallisyksikköä (Pöytyä, Salo, Vehmaa) yhdeksi yksiköksi 1.1.2022 
alkaen. Mela tiedusteli paikallisyksikköjä hallinnoivien kuntien kiinnostusta 
toiminta-alueensa laajentamiseen vuonna 2019. Em. kunnista Salon 
kaupunki ja Vehmaan kunta ilmoittivat halukkuutensa toiminta-alueensa 
laajentamiseen. Salo ja Vehmaa vahvistivat halukkuutensa laajemman 
toiminta-alueen hoitamiseen Pöytyän ja Vehmaan kuntien, Salon 
kaupungin ja Melan välisessä neuvottelussa 12.6.2020. 
 
Mela selvitti sosiaali-ja terveysministeriön antamien kriteerien perusteella 
lomituspalvelujen tarkoituksenmukaista järjestämistä Pöytyän, Salon ja 
Vehmaan paikallisyksiköiden alueelta ja päätti esittää Vehmaan kunnalle 
toimeksiantosopimuksen tekemistä maatalousyrittäjien ja turkistuottajien 
lomituspalveluiden järjestämisestä em. alueella 1.1.2022 alkaen. 
Ratkaisussa otettiin huomioon ministeriön linjausten mukaiset näkökohdat 
(tosiasialliset alueelliset keskittymät, kielialueet, asiakastyytyväisyys, hyvä 
johtaminen, toiminnan uudistaminen ja kehittäminen sekä taloudellinen 
tehokkuus). Mela ilmoitti päätöksestä neuvottelussa 13.11.2020." 
 
Lomituksen toimeksiantosopimuksen irtisanomiskirje 22.12.2020 on 
kokouksen oheismateriaalina. 
 
Salon kaupunki ja Pöytyän kunta laativat yhteisen 7.12.2020 päivätyn 
vaatimuskirjelmän Melalle asian uudelleen käsittelystä koskien Varsinais-
Suomen paikallisyksiköiden yhdistämistä. Kirjeessä tuodaan esille Salossa 
ja Pöytyällä koettuja Melan päätökseen liittyviä epäkohtia. 
 
Mela on 22.12.2020 kirjeessään vastannut muun ohella, että Mela on 
ottanut Salon ja Pöytyän 7.12.2020 kirjeessä esittämät näkökohdat 
huomioon kokonaisarviointia tehtäessä. Asiakasnäkökulman arvioinnissa 
on myös otettu huomioon lähivuosien aikana Melaan tullut suora 
asiakaspalaute, joten Kantar TNS Agri Oy:n asiakaskysely ei ollut ainoa 
asiakasnäkökulman arviointiin vaikuttanut seikka. 
 
Salon ja Pöytyän laatima kirje 7.12.2020 on kokouksen oheismateriaalina.  
Yhdistymiseen liittyviä käytännön neuvotteluita on jo käyty alkuvuodesta 
2021. Neuvotteluissa Salo pyrkii takamaan lomituksen hallinnon 
sivutoimipisteen sijoittumista Saloon. Neuvotteluissa painotetaan Salon 
nykyisen lomitushenkilöstön jouhevaa siirtymistä uuteen organisaatioon 
sekä mm. nykyisiin toimitiloihin ja vakuutuksiin liittyvien järjestelyiden 
selvittämiseen.  
 
 
Rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja: 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle, että 
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asia merkitään tiedoksi.  
 
Päätös: 
 
Rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja täydensi päätösehdotusta 
seuraavasti: 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle, että 
asia merkitään tiedoksi ja että kaupunginhallitus käynnistää 
yhteistoimintalain mukaiset neuvottelut. 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta hyväksyi esittelijän täydennetyn 
päätösehdotuksen. 
 

Kaupunginhallitus 08.02.2021 § 63 
  
 

Kaupunginjohtaja: 
 
Kaupunginhallitus päättää merkitä asian tiedoksi ja että kaupunki 
käynnistää yhteistoimintalain mukaiset neuvottelut. 
 
Päätös: 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 

Yhteistoimintaelin 23.03.2021 § 24 
  
 

Valmistelijat: rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Janne Ranki, 
janne.ranki@salo.fi, p. 044 778 2300, henkilöstöjohtaja Christina 
Söderlund, christina.soderlund@salo.fi, 02 778 2103, ja 
henkilöstöasiantuntija Anne Kujanpää, anne.kujanpaa@salo.fi, p. 02 7782 
248 
 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos (Mela) on irtisanonut Melan ja Salon 
kaupungin välisen maatalousyrittäjien ja turkistuottajien lomituspalveluissa 
annetussa laissa tarkoitutetun toimeksiantosopimuksen päättymään 
vuoden 2021 loppuun. Mela on päättänyt, että Varsinais-Suomeen 
sijoittuvat nykyiset kolme paikallisyksikköä (Pöytyä, Salo, Vehmaa) 
yhdistetään yhdeksi yksiköksi Vehmaan kunnan alaisuuteen 1.1.2022 
alkaen. 
 
Kaupunginhallitus on 8.2.2021 kokouksessaan päättänyt, että 
toimeksiantosopimuksen päättymisestä johtuen kaupunki käynnistää 
yhteistoimintalain mukaiset neuvottelut. 
 
Työnantajan ja henkilöstön välisestä yhteistoiminnasta kunnissa annetun 
lain (449/2007) mukaan liikkeenluovutukseen liittyvän 
yhteistoimintamenettelyn yhteydessä luovuttajalle ja luovutuksensaajalle 
on asetettu erityinen henkilöstöä koskeva informaatiovelvollisuus. 
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Kaupunginhallitus § 161 23.11.2021 

Liikkeen luovuttajan ja luovutuksensaajan on selvitettävä niille henkilöstön 
edustajille, joiden edustamia työntekijöitä luovutus koskee: 
1) luovutuksen ajankohta tai suunniteltu ajankohta 
2) luovutuksen syyt 
3) luovutuksesta työntekijöille aiheutuvat oikeudelliset, taloudelliset ja 
sosiaaliset seuraukset, sekä 
4) suunnitellut, työntekijöitä koskevat toimenpiteet. 
 
Yhteistoimintaelimelle kerrotaan kokouksessa ajantasainen tilannekatsaus. 
Kunnallisen yhteistoimintalain mukaiset neuvottelut liikkeenluovutuksesta 
aloitetaan huhti-toukokuun aikana. 
 
 
Henkilöstöjohtaja: 
 
Yhteistoimintaelin merkitsee asian tiedoksi ja antaa tarvittaessa 
kannanoton. 
 
Päätös: 
 
Yt-elin merkitsi asian tiedoksi. 
 
Anne Liimatainen toimi  tästä pykälästä alkaen pöytäkirjanpitäjänä. 
 
Anne Kujanpää oli kokouksessa asiantuntijana. Hän poistui kokouksesta 
klo 10.40  tämän pykälän käsittelyn jälkeen.  

 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 161 
3362/01.00.00.01/2021 
 
 
Valmistelija rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Janne Ranki, janne.ranki@salo.fi, 

puh. 02 778 2300 
 

 
Maatalousyrittäjien eläkelaitos Mela on selvittänyt vuodesta 2019 alkaen 
lomitusta järjestäviltä toiminta-alueiltaan mahdollisuutta laajentaa nykyisiä 
toiminta-alueita keskittämällä lomituksen hallintoa. Taustalla on pitkään 
jatkunut lomituspalveluita käyttävien yrittäjien väheneminen 
valtakunnallisesti.  
 
Salon toiminta-alue ilmaisi kiinnostuksensa toimia jatkossakin 
hallinnoivana kuntana, mutta Mela päätti joulukuussa 2020 yhdistää Salon, 
Vehmaa ja Pöytyän toiminta-alueet siten, että Vehmaa toimii jatkossa 
hallinnoivana kuntana. Yhdistyminen tapahtuu 1.1.2022. Perusteena 
Melan päätöksessä oli mm. tuottajajärjestöjen laatimat 
asiakastyytyväisyyskyselyt, joissa Salo ei kaikilta osin pärjännyt Vehmaalle 
asiakaspalvelun laadussa. Pöytyä oli valmis luopumaan hallinnosta 
omaehtoisesti. 
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Salon kaupunginhallitus päätti 8.2.2021 § 63 Melan päätöksen johdosta 
aloittaa YT-lain mukaiset neuvottelut. Yhteistoimintaelin on käsitellyt asiaa 
23.3.2021 § 24. Kukin yhdistymiseen osallistuva kunta käy YT-lain 
mukaiset neuvottelut itsenäisesti. Vehmaan kunnanhallitus on 
kokouksessaan 31.5.2021 hyväksynyt sopimuspohjat liikkeenluovutukselle 
ja henkilöstön siirrolle. 
 
Salon kaupunki on järjestänyt YT-tilaisuuksia neljä kertaa: 2.6.2021, 
18.8.2021, 6.10.2021 ja 10.11.2021. Näiden lisäksi on järjestetty 
välineuvotteluja Vehmaan kanssa neljä kertaa: 11.6.2021, 27.8.2021, 
8.10.2021 ja 29.10.2021. Viimeisimmän YT-tilaisuuden yhteydessä 
päätettiin osaltaan hyväksyä viimeisimmät liikkeenluovutus- ja henkilöstön 
siirtosopimukset, jotka ovat esityslistan liitteenä. Viimeinen YT-tilaisuus 
päättyi osapuolten väliseen yhteisymmärrykseen.  
 
Liikkeenluovutuksen yhteydessä Salon lomituspalveluiden hallinto- ja 
lomitushenkilöstö siirtyvät kaikki  vanhoina työntekijöinä Vehmaan kunnan 
palvelukseen. Saloon jää Vehmaan lomituspalveluiden sivutoimipiste 
nykyiseen osoitteeseen. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää todeta yhteistoimintamenettelyn päättyneeksi ja 

päättää hyväksyä yhteistoiminnan lopputuloksena 
liikkeenluovutussopimuksen ja henkilöstön siirtosopimuksen. 
 

Päätös Todettiin, että esityslistassa oli tekninen virhe pykälänumeroinnin osalta. 
Päätettiin, että pykälänumerointi korjataan pöytäkirjalle. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

 
 
Tiedoksianto Vehmaan kunta 
 Pöytyän kunta 
 Salon lomituspalvelut 
 Salon pääluottamusmiehet 
 Henkilöstöpalvelut 
Liitteet 
 Liite [6] Vehmaa liikkeenluovutussopimus 

11.6.2021 
 Liite [7] Henkilöstön siirtosopimus Salo  

1.11.2021 
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Kaupunginhallitus § 162 23.11.2021 

 
Kaupunginvaltuuston 15.11.2021 kokouksen täytäntöönpanot 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 162 
3256/00.02.01.00/2021 
 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi, 02 778 2020. 
 
 Kaupunginhallitus toteaa, että kaupunginvaltuuston päätökset kokouksesta 

15.11.2021 ovat syntyneet lailllisessa järjestyksessä ja päättää panna ne 
täytäntöön seuraavasti: 
 
§ 42 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus, pöytäkirjan tarkastaminen 
sekä tiedoksi antaminen kunnan jäsenelle 
Ei toimenpiteitä. 
 
§ 43 Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen 
Ei toimenpiteitä. 
 
§ 44 Asemakaava Vuohensaari 
Asianosaiset, hallintopalvelut, Varsinais-Suomen Ely, rakennusvalvonta, 
maankäyttöpalvelut. 
 
§ 45 Kiinteistön 734-420-1-9 myynti 
Toimistopalvelut/kaupunginhallitus. 
 
§ 46 Kaupunkikehityslautakunta, määrärahamuutos 9221 Torin 
huoltorakennuksen rakentaminen 
Tilapalvelut, talouspalvelut. 
 
§ 47 Tuloveroprosentti vuodelle 2022 
Talouspalvelut, verohallinto. 
 
§ 48 Kiinteistöveroprosentti vuodelle 2022 
Talouspalvelut, verohallinto. 
 
§ 49 Talouden toteuman kuukausiraportti, syyskuu 2021 
Ei toimenpiteitä.  
 
§ 50 Sidonnaisuuksien ilmoittaminen tarkastuslautakunnalle 
Ei toimenpiteitä. 
 
§ 51 Vuoden 2020 tarkastuslautakunnan arviointikertomuksen johdosta 
annetut selvitykset 
Ei toimenpiteitä. 
 
§ 52 Salon kaupungin hankintaohje 
Ei toimenpiteitä. 
 
§ 53 Kaupunginjohtajan viran väliaikaisjärjestelyt 
Asianosainen, henkilöstöpalvelut. 
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Kaupunginhallitus § 162 23.11.2021 

 
§ 54 Vihreiden valtuustoryhmän ym. valtuutettujen valtuustoaloite 
aurinkovoimalan hankinnasta keskusjätevedenpuhdistamolle 
Liikelaitos Salon Vesi, kirjaamo, aloitteen tekijä. 
 
§ 55 Vasemmistoliiton ym. valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen 
perumiseksi 
Kaupunkikehityspalvelut. 
 

 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Päätökset ovat syntyneet laillisessa järjestyksessä ja ne 

täytäntöönpannaan tällä päätöksellä. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto - 
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Kaupunginhallitus § 163 23.11.2021 

 
Kaupunginhallituksen edustajien raportti lautakuntien ja muiden kaupunkiyhteisöjen 
kokouksista 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 163 
   

 
Lautakuntiin ja kaupungin muihin yhteisöihin kaupunginhallituksen 
edustajiksi nimetyt jäsenet selostavat lautakunnissa ja yhteisöissä 
käsiteltyjä keskeisimpiä asioita. 
 
 
 

Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää merkitä kokouksessa kuullut raportit tiedoksi. 
 

Päätös Kokouksessa kuultiin seuraavat raportit: 
 
Juhani Nummentalo / Maakuntahallitus 
  
Merkittiin, että Juhani Nummentalo poistui kokouksesta kello 14:25. 
 
Leena Ahonen-Ojala / Kaupunkikehityslautakunta 
 
Merkittiin, että Arttu Karhulahti saapui kokoukseen kello 14:29 toimiakseen 
Nummentalon varajäsenenä. 
 
Anna Härri / Henkilöstöjaosto 
Anna-Leena Yli-Jama / Vapaa-aikalautakunta 
Saija Karnisto-Toivonen / Yrityssalon hallitus 
Saku Nikkanen / Konsernijaosto 
Simo Paassilta / Sairaanhoitopiirin hallitus 
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Kaupunginhallitus § 164 23.11.2021 

 
Lauta- ja johtokuntien pöytäkirjat 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 164 
   

 
Kaupunginhallitukselle esitellään seuraavat oheismateriaalina olevat lauta- 
ja johtokuntien pöytäkirjat: 
 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta 3.11.2021 
Sosiaali- ja terveyslautakunta 10.11.2021 
  
  
  
  

 
 

Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy täytäntöön pantaviksi päätökset, joihin sillä on 
kuntalain mukainen otto-oikeus. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Kaupunginhallitus § 165 23.11.2021 

 
Viranhaltijapäätökset 
 
Kaupunginhallitus 23.11.2021 § 165 
   
 
 Toimielimen kokousjärjestelmään on julkaistu ajalla 4.11.– 17.11. tehdyt 

viranhaltijapäätökset.  
 
 Toimielimellä on oikeus ottaa käsiteltäväkseen asia, jossa alempi 

viranomainen on tehnyt päätöksen. Otto-oikeudesta säädetään kuntalain 
92 §:ssä.   

 
 Hallintosäännön 48 §:n mukaan asian ottamisesta kaupunginhallituksen 

käsiteltäväksi voi päättää kaupunginhallitus, kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja tai kaupunginjohtaja.  

 
 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Päätökset hyväksytään täytäntöönpantaviksi siltä osin kuin ne kuntalain 

mukaan ovat otettavissa toimielimen käsittelyyn. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.   
 
Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen kello 15:23. 

 
Liitteet 
 Liite [8] Viranhaltijapäätösluettelo ajalta 

4.11.2021-17.11.2021, kaupunginhallitus 
23.11.2021 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 157, § 158, § 159, § 162, § 163, 
§ 164, § 165 

 

Muutoksenhakukielto 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 160, § 161 
 
Oikaisuvaatimusohje 
  
 Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. 

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 

Oikaisuvaatimusoikeus 
 Oikaisuvaatimuksen saa tehdä: 
 

• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 

 
• kunnan jäsen. 

Oikaisuvaatimusaika 
 Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen 

tiedoksisaannista. 
 
 Oikaisuvaatimus on toimitettava Salon kaupungin kirjaamoon määräajan 

viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.  
 
 Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 

seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  

 
 Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 

kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
 Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos 

oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, 
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 

Oikaisuvaatimusviranomainen 
 Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on  
 Kaupunginhallitus. 
 
 Kirjaamon yhteystiedot: 
 Salon kaupunki, kirjaamo 
 Postiosoite: PL 77  
 Käyntiosoite: Tehdaskatu 2, 24101 Salo  
 Sähköpostiosoite: kirjaamo@salo.fi   
 Puhelinnumero: 02 778 2043  
 
 Kirjaamon aukioloaika on ma - to 8.00 - 16.00 ja pe 8.00 - 14.45. 
 Kirjaamo palvelee aattopäivinä tai aaton ollessa vapaapäivä, aattoa 

edeltävänä arkipäivänä klo 8.00–14.00. 
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Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 
 Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 

vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
 Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 
 

• päätös, johon haetaan oikaisua 
• miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
• millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
 Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, 

postiosoite ja puhelinnumero.  
 
 Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, 

yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

Pöytäkirja 
 Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Salon kaupungin 

kirjaamosta. 
 
 Pöytäkirja viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon 1.12.2021. 
 
  


